
Vážení spoluobčané, 

rádi bychom Vám touto cestou objasnili důvody zvýšení některých poplatků na rok 
2023. 

Po náročné a dlouhé diskusi na středečním zasedání zastupitelstva obce Tuřice, jsme 
dosáhli shody a schválili navýšení poplatků za psa a za komunální odpad, naopak jsme 
ponechali poplatek za stočné ve stejné výši. 

Níže jsou popsány důvody, které nás k našemu rozhodnutí vedly. 

Poplatek za psa jsme navýšili z původních 150,- Kč na 200,- Kč/pes. Zároveň jsme 
se shodli, že v roce 2023 rozmístíme v obci odpadkové koše, které budou mimo jiné 
sloužit i na psí exkrementy. 

Poplatek za svoz komunálního odpadu jsme navýšili z původních 1000,- Kč 
na 1200,- Kč na osobu s trvalým pobytem nebo vlastníka nemovitosti, kde není nikdo 
přihlášen k trvalému pobytu. Důvodem je navýšení cen za svoz odpadu 
o 20 % od společnosti AVE. 

V roce 2022 obec doplácela za svoz odpadu 182 tis. Kč (doplatek jsou celkové náklady 
ponížené o příjem z poplatků a vratky za tříděný odpad). Při zachování poplatku z roku 
2022 a za předpokladu stejného množství vyváženého odpadu by obec v roce 2023 
doplácela 320 tis. Kč, po navýšení poplatku na 1200,- Kč bude obec i tak doplácet 
242 tis. Kč. 

Dále jsme se dohodli, že ihned od ledna příštího roku zahájíme diskusi nad změnou 
systému odpadového hospodářství v obci. Cílem je zlepšení podmínek pro třídění 
odpadu, snížení množství komunálního odpadu, a tím i snížení celkových nákladů 
na odpady. Tuto možnou změnu budeme samozřejmě diskutovat i s Vámi. 

Poplatek za stočné jsme ponechali ve stejné výši, tj. 65 Kč/m3. V letošním roce obec 
vybrala na poplatcích za stočné cca 1,04 mil Kč. Náklady na ČOV pro rok 2022 jsou 
cca 2,05 mil. Kč. V květnu 2023 obci končí fixace na el. energii a náklady za elektriku 
na provoz ČOV vzrostou o cca 250 tis. Kč, v roce 2024 pak o cca 424 tis. Kč 
(za předpokladu, že i v roce 2024 bude zastropování cen el. energie a stejná spotřeba 
ČOV). Naproti tomu očekáváme úsporu za regeneraci membrán (v současné době 
se jedná o nejvyšší náklad), kterou si po intenzifikaci ČOV již budeme provádět sami. 

 
Za zastupitelstvo obce Tuřice 
Petr Bouček, starosta 


